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PROTOKÓŁ NR VI/2011 

 z VI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 31 maja 2011 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Rady Powiatu w Wieluniu 

5. Tomasz Klasa   - Przedstawiciel Izby Rolniczej  

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

9. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

10.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok, 

b) wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2011 - 2021 

c) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.  

d) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

e) wprowadzenia zmian do uchwały Nr V/44/2011 Rady Gminy Wierzchlas z 

dnia 30 marca 2011r.  

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie VI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu V sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   30 marca 2011 r. do  31 maja 2011 r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 
Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zamian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, 

poinformowała że projekt uchwały szczegółowo omawiany był na 

poszczególnych Komisjach jednak zaszły zmiany i należy je wprowadzić i tak 

w Dziale 600 Transport i Łączność zmniejsza się kwotę 18.000 zł, a 

przeznaczamy na  straże 13.000zł, na mienie komunalne 2.000zł i na Koło 

Gospodyń 3.000zł wprowadzamy po stronie zwiększeń i zmniejszeń do budżetu 

poza tym nie zaszły inne zmiany niż te, które  omawiane były na posiedzeniach 

Komisji.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są uwagi bądź pytania do 

przedstawionego tematu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak zwrócił się do Wójta że 

przy podziale tzw. „wolnych środków” planuje się wykonanie nowych dróg, a 

rok temu Wójt obiecał wykonanie ul. Sosnowej w Toporowie obecnie nie ma 

umieszczonego projektu wykonania tej drogi zgłasza że sa inne projekty które 

nie są wykonane w związku z tym zapytał czy w przyszłym roku kanalizacja 

będzie spowolniona czy wstrzymana na razie skoro zaplanowane są do 

wykonania drogi i czy Budżet nasz to wytrzyma. 

Wójt wyjaśnił, że to od Rady Gminy zależy co będzie realizowane w przyszłym 

roku na razie zaprojektowane  sa dwie drogi w Kamionie  ok. 200 m wykonany 

został tam już chodnik za kapliczką i II etap ok. 400 m  w Kochlewie  i w tym 

roku wykonane zostaną projekty dróg tj. ul. Wiśniowa w Wierzchlesie i Cieślina 

w Mierzycach i można jeszcze projektować zadania ale należy się zastanowić 

czy je udźwigniemy finansowo. 

Radny Jerzy Cieślak – a co z kanalizacją ? 



4 

 

Wójt radni musza podjąć decyzję jak dalej rozwiązany zostanie  problem 

kanalizacji i są dwie wersje pierwsza to podłączenie kompleksowo Kraszkowic 

co potrwa kilka lat lub wykonać tylko przejście przez Kraszkowice do 

Wierzchlasu i podłączana zostanie najbardziej skoncentrowanej część 

Wierzchlasu. Wójt dodał że zadłużenie gminy sięga już progu i nie ma co 

ironizować ponieważ to Rada Gminy zdecyduje  kolejność wykonania zadań. 

Radny Stanisław Parzyjagła zapytał  na co zostaną  przesunięte środki na straż   

na jakie cele. 

Skarbnik są to środki przesunięte na zebraniu wiejskim w poszczególnych 

wioskach. 

Radny Radosław Kolbert  zapytał Wójta co dalej z jednostka OSP 

w Kraszkowicach bowiem przy uchwalaniu budżetu powiedziane było że 

zostanie wykonanie ogrodzenie remizy i również takie zapewnienie zostało 

powiedziane  na zebraniu wiejskim w związku z tym zapytał co zostało zrobione 

w tej sprawie. 

Wójt wyjaśnił, że wtedy kiedy były pewne ustalenia to remiza nie byłą jeszcze 

straży tylko gminy  obecnie remiza należy do straży i jest jej własnością, straż 

ma dochody z czynszu za maszt telefonii komórkowej i teraz straż zacznie 

gospodarować własnymi środkami. Jeżeli zaistnieje potrzeba to Rada Gminy 

może przekazać pewne środki w miarę posiadanych możliwości finansowych. 

Radny Radosław Kolbert   jak Wójt przejmował ogrodzenie to było jeszcze nie 

zniszczone więc czyje to jest zaniedbanie, że ogrodzenie zostało zniszczone i na 

pewno nie straży. Zapytał również dlaczego Wójt przeznaczył 30.000 zł na OSP 

Wierzchlas w budżecie Gminy skoro remiza też jest ich własnością  i również 

posiada dochody z czynszu. 

Wójt wyjaśnił, że Wierzchlas złożył wniosek na kwotę 5.000 zł a Kraszkowice 

złożyły wniosek na 30.000 zł i gminy na razie nie stać na takie dofinansowanie. 

Radny Radosław Kolbert  ale remiza Wierzchlas otrzymała 30.000 zł 

w budżecie. 

Wójt wyjaśnił, że nie są to pieniądze na remizę tylko na wykonanie parkingu 

przed remizą OSP  bowiem jest to miejsce publiczne. 

Radny Stanisław Parzyjagła  przypomniał że wieś Kraszkowice to trzecia wieś 

w gminie pod względem wielkości najwięcej mieszkańców tam mieszka 

a traktuje się Kraszkowice jak kule u nogi. 

Wójt powiedział że nie zgadza się z tą wypowiedzią, a radny nie ma racji 

bowiem zadania obecnie sa bardzo mocno skoncentrowane na Kraszkowicach są 

to: parking przy szkole duże zadanie, plac zabaw, boisko wielofunkcyjne, 
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wykonany został płot do kościoła, oświetlenie uliczne jest to jedyne zadanie na 

terenie gminy, trwają prace porządkujące w parku, modernizacja garaży i jest 

bardzo przykro jak słyszy się takie słowa.   

Radny Stanisław Parzyjagła  remont garaży nie służy mieszkańcom 

Kraszkowic, teren wokół szkoły miał być wykonany po zakończeniu budowy 

sali gimnastycznej  i nie jest to nadzwyczajne przeniesienie środków na te cele 

bo to jest c.d. inwestycji która nie jest zamknięta. Jeśli chodzi o oświetlenie to 

co ta za luksus mamy przecież XXI wiek. Dodał, że przez 4 lata nic nie było 

zrobione na Kraszkowicach nie było żadnej inwestycji. 

Radny Radosław  Kolbert – przez 4 lata było mówione, ze w Kraszkowicach nie 

można zrobić żadnych chodników bo pójdzie kanalizacja, a teraz okazuje się że 

nitka główna ominie Kraszkowice. Takie słowa padały na każdym zebraniu 

wiejskim. 

Wójt zwrócił uwagę żeby nie przeinaczać słów bowiem to Rada Gminy 

decyduje gdzie będzie budowana kanalizacja. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych że temat realizacji 

kanalizacji omawiany będzie na komisjach w miesiącu czerwcu. 

Wójt zwrócił uwagę, że realizowane są duże i potężne inwestycje jeszcze nie 

zakończone  i nierozliczone jest to kanalizacja i oczyszczalnia w Krzeczowie, 

szlak bursztynowy do odbioru i trzeba to zakończyć, a potem realizować 

będziemy następne zadania.  

Nie było uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  VI/45/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2011 – 2021 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, dokonując 

zmian w budżecie Gminy Wierzchlas automatycznie należy dokonać zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej Gminy na poszczególne lata. 

Przewodniczący poinformował, że najpierw należało podjąć uchwalę dotyczącą 

zmian a następnie dopiero uchwalę o wieloletniej prognozie finansowej. 

Nie było uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  VI/46/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta większością głosów; „za” było 13 radnych, „przeciw” nie było i 2 

radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

c) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.  

Wprowadzenia do tematu Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk sprawa była 

poruszana na posiedzeniach Komisji jednak korzystając z obecności państwa 

Sołtysów, poinformował, że sprawa dotyczy inwestycji „Budowa 

wielofunkcyjnego boiska w Kraszkowicach”, którego budowa już się rozpoczęła 

i w tym przypadku jest możliwość uzyskania pożyczki na preferencyjnych 

warunkach z Banku Gospodarstwa Krajowego do czasu aż spłyną środki unijne 

i w taki  sposób nie będą blokowane własne środki. Warunkiem otrzymania 

pożyczki jest podjęcie uchwały. 

Nie było uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VI/47/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

d) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Wprowadzenia do tematu Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk sprawa była 

poruszana na posiedzeniach Komisji, pożyczka powyższa zaciągnięta zostanie 

z Wojewódzkiego Funduszu ochron Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi   

i dotyczy budowy gminnej oczyszczalni ścieków w Krzeczowie. Pożyczka taka 

była już przyznana 2 lata temu w wysokości ponad 2 mln zł, ponieważ 

uzależnione to jest od wielkości zadania, jednak po przetargu i  części realizacji 

zadania okazało się że koszty inwestycji są mniejsze i w związku z tym 

zmniejsza się możliwość uzyskania tej pożyczki do 1.590.383 zł. Pożyczka ta 

jest udzielana ba bardzo preferencyjnych warunkach i warto skorzystać z tych 

środków.   

Nie było uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VI/48/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych. 
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e) wprowadzenia zmian do uchwały Nr V/44/2011 Rady Gminy Wierzchlas 

z dnia 30 marca 2011r.  

Wprowadzenia do tematu Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk sprawa była 

poruszana na posiedzeniach Komisji, a dotyczy wyrażenia zgody na wykonanie 

opracowania, redakcji naukowej i druk „Monografii Gminy Wierzchlas”, 

a zdaniem nadzoru Wojewody Łódzkiego w treści uchwały powinna być 

wprowadzona wartość takiego opracowania. Z wyjaśnień jakich udzielał Pan 

redaktor Z. Włodarczyk wynikało, ze koszt opracowania to ok. 100.000 zł i taki 

koszt powinien znaleźć się w projekcie uchwały.   

Radny Stanisław Parzyjagła zapytał dlaczego w projekcie uchwały znajduje 

się zapis że środki pochodzić będą z podatku rolnego i od nieruchomości? 

Sekretarz wyjaśnił, że w uchwale należy wskazać źródło z jakiego zostanie to 

zadanie sfinansowane w tym przypadku jest to podatek rolny i od nieruchomości 

i jest to obowiązek ustawowy. 

Radny Stanisław Parzyjagła – środki na to zadanie miały być przeznaczone z 

promocji gminy. 

Sekretarz – kwestia dochodów a wydatków budżetowych kieruje się innymi 

zasadami i na pewno będzie to z klasyfikacji budżetowej  dotyczącej promocji 

gminy, ale dochody należy pozyskać aby móc przeznaczyć na promocję gminy. 

Radny Stanisław Parzyjagła by przekonany że na opracowanie monografii 

gmina pozyska środki z zewnątrz, a nie z samych podatków. 

Wójt – proces opracowania  publikacji będzie trwał 3 lata i w tym czasie  może 

znajdą się  dodatkowe możliwości pozyskania  środków z zewnątrz, a na 

początku od czegoś trzeba rozpocząć działania. 

Nie było uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VI/49/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych. 

 

Punkt 6 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

1) Wójt poinformował, że stary samochód strażacki z Krzeczowa został tydzień 

temu zprzetargowany i wystawiony na internecie  jednak nie został sprzedany 

ponieważ nie było oferentów a wyceniony został  jak waga złomu tj. 3.700 zł 

i należałoby się pozbyć tego środka trwałego poprzez złomowanie i zwrócił się 

do Rady Gminy o wyrażenie na to zgody. 
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Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na złomowanie starego samochodu 

strażackiego z Krzeczowa. 

 

2) Druga sprawa poruszona przez Wójta to wyrażenie zgody na podpisanie   

umowy na organizację kolonii  przez Akcję Katolicką w Szkole Podstawowej 

w Toporowie są to dwa turnusy, 50 dzieci od 27 czerwca do 22 lipca 2011 r. 

i w miesiącu sierpniu będzie czas na przeprowadzenie remontu szkoły. Akcja 

Katolicka  zaproponowała  kwotę   3.800 zł tj. 1.900 zł za turnus. Wójt dodał, że 

organizacja kolonii w Toporowie cieszy się długoletnia tradycją i zwrócił się do 

Rady Gminy o wyrażenie zgody.  

Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na podpisanie umowy z Akcją 

Katolicka na organizację kolonii. 

 

3) Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak zapytał co dalej z przebudowa  

skrzyżowania w Wierzchlesie bo niby coś się robi a właściciele budynków na 

których ma być rondo nic nie wiedzą. 

Wójt wyjaśnił, że na IV kwartał przewidziany jest podziały działek  to jest 

kilkaset pozycji i wywłaszczenia jednak czy odszkodowania wypłacone zostaną 

w tym roku czy nie to jest jeszcze nie widome.  

 

4) Krystyna Miśkiewicz Radna Powiatu Wieluńskiego – zapytała czy na 

imprezy masowe mające miejsce na terenie Gminy Wierzchlas zezwolenie 

wydaje Urząd Gminy? 

Wójt - zezwolenie wydawane jest tylko na alkohol i w tym konkretnym 

przypadku zezwolenie zostało wydane na piwo. 

Radna Miśkiewicz chodzi o dwudniową imprezę która odbyła się w Kamionie 

i czy Urząd Gminy wydawał zezwolenie na taką imprezę? 

Wójt – nie wydaje się zezwoleń na takie imprezy. 

Przewodniczący Rady Gminy – impreza odbywała się na gruncie prywatnym.   

Radna Krystyna Miśkiewicz – zabrała głos w imieniu mieszkańców wsi 

Kamionu i Toporów bowiem radnej osobiście ta impreza nie przeszkadzała 

cieszy się bardzo, że takie imprezy mają miejsce bowiem społeczeństwo się 

integruje w miarę przyzwoity sposób, było sympatycznie miło i dużo rozrywek. 

Jednak dostałam kilka telefonów m.in. od  Pana z chorobą nowotworowa, który 

sądził, że jest to współorganizowane przez Starostwo Powiatowe i Pan ten 

bardzo zobelgował radną ponieważ impreza była bardzo długo do 24 grali,         

a cisza nocna obowiązuje od 22. Pan ten był bardzo oburzony, dzwoniła  
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również Pani ze śląska która przyjechała na wypoczynek z dwójką małych 

dzieci  i też była bardzo rozdrażniona. Radna zwróciła się z prośbą w imieniu 

mieszkańców, których rozumie, żeby w przeszłości takie imprezy odbywały się 

do 22, a po tej godzinie powinny zostać zakończone albo przeniesione do 

budynku żeby nie były takie głośne i dokuczliwe dla mieszkańców, bowiem 

impreza się kończy a następnie młodzi ludzie się rozjeżdżali i szum 

samochodów i motorów trwał go godziny 3 rano. 

Radna zapytała czy jeśli Gmina nie wydaje zezwolenia to czy można 

spowodować żeby te imprezy organizowane były do godziny 22 a po tej 

godzinie  nie było takie hałaśliwe i czy mamy na to wpływ. 

Wójt wyjaśnił, że to zależy od organizatorów, jednak jeśli Radna Powiatowa 

wyrazi zgodę to informacja taka zostanie przesłana do organizatorów ponieważ 

wszystko jest nagrywane, że istnieje taki problem i żeby w przyszłości 

zachowali się inaczej. 

Radna Krystyna Miśkiewicz wyraziła zgodę  ponieważ jak stwierdzała, jest 

ona wyrazicielką problemów zgłaszanych przez mieszkańców Kamionu 

i Toporowa. 

 

5) Krystyna Buczkowska sołtys wsi Kraszkowice zgłosiła wniosek w sprawie 

zmiany  oznakowania drogi Kraszkowice – Mierzyce.  

Wójt wyjaśnił że zostanie to wykonane.  

 

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął IV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„VI sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 10
40

. 

 

 

 

 

 

 


